
Udlændinge- og Integrationsudvalget

Til: Udlændinge- og integrationsministeren

Dato: 5. november 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UUI alm. del

Spørgsmål 68
Borgere i Sandvad har i forbindelse med de nye beboere på det lokale asylcenter udtrykt 
stærk bekymring over de nye beboeres kriminelle baggrund. Vil ministeren på den bag-
grund besvare følgende:
1) Hvilken gruppe asylansøgere er det, der skal flytte ind på asylcentret i Sandvad?
2) Ifølge Ekstra Bladet har nogle af beboerne domme for drab og sædelighedsforbrydel-
se. Er det korrekt?
3) Vurderes det, at beboerne er farlige for omgivelserne?
4) Hvis det er sandt, at der er personer, der har begået drab og sædelighedsforbrydelser, 
er det så ikke noget, man bør gøre opmærksom på?
5) Hvorfor placeres beboerne på et åbent center og ikke et lukket sted?
6) Hvis nogle af de pågældende beboere har begået personfarlig kriminalitet, hvorfor er 
de så ikke på et udrejsecenter?
7) Hvordan skal lokalsamfundet i Sandvad og omegn forholde sig til denne gruppe?
8) Mange borgere i Sandvad har efterlyst et informationsmøde. Hvorfor har myndigheder-
ne ikke taget initiativ til det?
9) Det er tidligere meldt ud af Røde Kors' regionsleder, at de pågældende personer ikke 
er kriminelle. Hvordan kan det være, at det er meldt ud, hvis der rent faktisk er tale om 
personer med kriminel fortid?
10) Da Udlændingestyrelsen skulle aftale den fremtidige brug af asylcentret, har man 
ikke nævnt over for Vejle Kommune, at der er tale om personer med en kriminel fortid. 
Hvordan kan det være?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Kristian Thulesen 
Dahl (DF).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 12. november 2021.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kristian.Thulesen.Dahl@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Christian Rabjerg Madsen
formand
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